

LSP4Employability: Language skills for employable graduates

David BEST (David.Albert.Best@ulb.be) Hugh MURPHY (hugh.murphy@ulb.be), Alex RAYMOND (Alexander.Hugh.Raymond@ulb.be), Alex TABOR (alexander.tabor@ulb.be) – ULB Langues (Université libre de Bruxelles)

Thématique d) : Internationalisation (?)

This round table intends to stimulate discussion on how we provide students with tools for the workplace through language acquisition and other communications-related skills typically delivered in the LSP classroom. The presenters draw on data, experience, and expertise gained during a two-year Erasmus+ Strategic Partnership 2020-22 (<https://lsp4employability.wsb.torun.pl/>).

CONTEXT

The modern labour market is increasingly demanding, unpredictable and skill-intensive. Higher education institutions (HEIs) are expected to prepare graduates for the world of work and knowledge of foreign languages is now viewed as a form of human capital that enhances an employee's performance and productivity in the workplace. Language for Specific Purposes [LSP] courses are frequently aimed at teaching the language connected to a student's field of study, yet the needs of future employers need to be taken into consideration as well.

OBJECTIVES

The overarching goal of the Erasmus+ project, *LSP4Employability: Language skills for employable graduates*, has been to develop a course hand-in-hand with European partners (in Poland and Latvia) to enhance the employability of graduates by implementing relevant e-Learning LSP teaching materials. These have been designed and based on recommendations from employers, recruitment professionals, and experts in cross-cultural awareness.

The round table will bring the project results to potential end-users while exploring possibilities to build on the project concepts. It intends to gather together language teachers from Belgian universities and continuing education institutions who have an interest in LSP through e-learning, and will serve as an opportunity to seek feedback from target users.

Basée sur les fruits d'un projet Erasmus+ Strategic Partnership 2020-22 (<https://lsp4employability.wsb.torun.pl/>), cette table ronde vise à engager une conversation sur les compétences professionnelles et communicationnelles étendues que l'enseignement d'une langue sur objectif spécifique développe chez l'étudiant.

Contexte

Le marché de l'emploi actuel est de plus en plus exigeant, imprévisible et requière des compétences de plus en plus poussées. Il est attendu des institutions d'enseignement supérieur de préparer les futurs diplômés pour le monde du travail pendant que la connaissance d'une langue étrangère est aujourd'hui considéré comme un atout nécessaire qui renforce les performances et la productivité d'un employé. Les cours de langues sur objectif spécifique ont pour but l'enseignement d'une langue liée à un domaine d'études défini. Cependant, les besoins des futurs employeurs doivent aussi être pris en considération.

Objectives

L'objectif principal du projet Erasmus+ LSP4Employability : Language skills for employable graduates a été de développer un cours, en collaboration avec des partenaires européens (en Pologne et en Lettonie), visant à optimiser l'« employabilité » des diplômés en leur proposant des outils d'apprentissage digitaux des langues sur objectif spécifique adaptés au marché de l'emploi. Ces derniers ont été conçus à partir de consultations faites auprès des employeurs, des professionnels des ressources humaines et autres experts du contexte transculturel.

La table ronde exposera les résultats du projet aux potentiels enseignants qui souhaite l'implémenter dans leurs cours et de récolter leurs impressions. Elle aura également pour but de rassembler des enseignants de langue d'institutions d'enseignement supérieur de Belgique qui porte un intérêt particulier à l'apprentissage de langues sur objectif spécifique à l'aide d'outils digitaux ainsi que d'explorer les possibilités de développements futurs du projet.